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ABSTRACT 

 

 

 

Every day the sky carries about 8million people flew on nearly 

100,000flights, thus It is very important to coordinate the movement of air 

traffic to makeairplanes stay a safe distance apart in order to avoid collision, 

and keep an eye on aircraft during it flight time, The limitation of 

conventional radar technology, relatively lowaccuracy and the fact that 

radars are only placed on land, make it difficultor even impossible to track 

airplanes when they are flying over oceans. The mainobjective of this 

research is to highlight surveillance technologies and give a simplified 

method to track aircrafts in non radar areas, simple scenarios were 

simulated using system tool kit software which is a tool designed for 

simulating airspace,25 aircrafts paths were selected from 2524 real routes 

and modeled with simple link budget calculation . 
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 المـــستـــخلــــص

 

 

و سهل ػلى الناس السفر حيث أ تاح امكاهية الاهتلالحول الؼالم , السفر بالطيران غير مسار الؼالم تماما

 أ لف  رحلة جوًة  تحمل حوالي 100كل ًوم جشهد السماء  حوالي  . بكل سهولة و ٌسر و في فترات زمنية كصيرة

لذلك من المهم ثنظيم حركة الطائرات لتبلى في حدود مسافة مؼلولة منؼا للتصادم ولاجراءات . مليون وسمة 8

ثصؼب عملية , كصور و ػدم دكة اجهزة الرادار التلليدًة و لحليلة ان الرادارات ثنُشأ  ػلى اليابسة فلط, السلامة 

الهدف الاساسي من هذا البحث هو جسليط الضوء ػلى .ثتبع الطائرات غندما تحلق فوق المحيطات الشاسؼة

اجهزة المراكبة والاس تطلاع المس تخدمة من كبل المراكبة الجوًة  واغطاء مفهوم  مبسطلتتبع الطائرات ػبر 

أ ًضاَ تمت محاكاة التصميم الملترح باس تخدام  برنامج مجموػة أ دوات , المحيطات حيث لا ثوجد ثغطية بأ جهزة الرادار 

 مسار حليلي للطائرات اختير 2524 مسار من أ صل 25,  و هو برنامج مصمم خصيصاً لمحاكاة الفضاء النظام

 .كما تم حساب مؤشرات لجودة الرابط الملترح,لتبس يط المحاكاة 
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